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ANNA FONT FIGUERES

■ L'Ajuntament de Figueres pre-
veu que la Guàrdia Urbana incor-
pori l'ús de les pistoles Taser el
. Per fer-ho, els caps de torn
del cos policial duran càmeres
corporals l'any vinent. Es tracta
d'un mecanisme indispensable
que ha d'acompanyar el futur ús
de les Taser i que permet filmar
l'actuació policial durant la seva
utilització.

«S'han de fer les coses a poc a
poc i en funció dels agents de què
disposem», va explicar el regidor
de Seguretat, Pere Casellas, du-
rant el ple municipal d'aquest di-
lluns arran d'una moció presen-
tada per Cs que no es va debatre
en no aprovar-se la urgència.

L'edil assegura que l'any vinent
es començaran a posar en marxa
les càmeres unipersonals i que al
mes de juny es farà una avaluació
de com ha funcionat. Un cop es-
tudiat el seu funcionament, es
proposarà l'adquisició de les Ta-
ser. Casellas assegura que aquesta
és la calendarització pactada en-
tre l'equip de govern, els sindicats
i la cúpula de la Guàrdia Urbana.

D'altra banda, en resposta a
una pregunta formulada per Car-

les Arbolí, del grup de Junts, Ca-
sellas va explicar que el  de la
plantilla del cos està de baixa. Se-
gons el regidor, la ràtio es troba
dins els paràmetres habituals,
perquè es tracta de «feines arris-
cades». Ahir precisament es van
produir dues baixes més i per
compensar la falta d'agents
l'Ajuntament aprovarà novament
un nou paquet d'hores extres de
la Guàrdia Urbana.

La Guàrdia Urbana de
Figueres es prepara per
incorporar les Taser el 2021
El cos policial durà càmeres corporals l'any vinent El regidor
de Seguretat reconeix que el 15% de la plantilla està de baixa 

Agents de la Guàrdia Urbana de Figueres. DdG (ARXIU)

EVA BATLLE LA JONQUERA

■La Policia Nacional ha detingut
dos homes a la Jonquera amb ma-
terial informàtic que conformava
un laboratori per clonar targetes
de crèdit. Es tracta de dos ciuta-
dans serbis que van quedar acu-
sats de ser els presumptes autors
d'un delicte de falsificació de tar-
getes de crèdit. Després de passar
a disposició judicial al jutjat d'ins-
trucció en funcions de guàrdia de
Figueres, van quedar en llibertat
amb càrrecs i mesures cautelars.

Els fets es remunten a finals del
mes d'agost, quan els agents de la
Policia Nacional en un control es-
tablert en una sortida de l'AP- al
terme de la Jonquera van aturar
un vehicle que procedia de Fran-
ça que en detectar la presència

policial feia una brusca manio-
bra.

Per aquest motiu se'ls va aturar,
en sospitar que poguessin estar
implicats en alguna activitat il·lí-
cita. Després d'un examen super-
ficial de les seves pertinences, van
comprovar que portaven targetes
a nom de terceres persones i que

eren robades. En un registre més
exhaustiu del vehicle, van localit-
zar dues clonadores de targetes
de crèdit,  targetes de crèdit o
dèbit, un terminal informàtic i su-
ports de targetes en blanc, el que
fet i fet resulta ser tot el material
necessari per al clonament i falsi-
ficació de targetes de crèdit.

Dos detinguts per traslladar un
«laboratori» per clonar targetes
La Policia Nacional 
els enxampa en un intent
de saltar-se un control policial
a l’AP-7 a la Jonquera

Els aparells per clonar i estris comissats. CNP

L’Alt Empordà
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ANNA FONT ROSES

■ El Jutat d’Instrucció número 
de Figueres investiga una nova
querella interposada pel promo-
tor immobiliari d’Immogestio,
Xavier Sala,  contra l’alcaldessa de
Roses, Montse Mindan, i l’exregi-
dor d’Urbanisme i exalcalde Car-
les Pàramo per un presumpte de-
licte de prevaricació en relació
amb la clausura d’uns aparta-
ments turístics el desembre del
. També implica tres tècnics
municipals. Mindan i el secretari
municipal, Francisco Muñoz, van
declarar ahir als jutjats. L’alcaldes-
sa va respondre totes les pregun-
tes i va defensar emparar-se en els
informes tècnics, tal com va expli-
car el seu advocat, Carles Mongui-
lod.

El querellant és el mateix grup
immobiliari que el juliol passat ja
va portar el govern de Roses als
jutjats per un altre cas de pre-
sumpte prevaricació urbanística. 

Els últims fets investigats es re-
munten al  de desembre del
, quan l’Ajuntament de Roses
va ordenar –mitjançant Decret
d’Alcaldia– el cessament de l’acti-
vitat del complex turístic Agi Res-
cator, integrat per  apartaments,
i gestionat per Immogestio. L’or-
dre de clausura es va emetre, se-
gons recull la querella, perquè «no
s’havien corregit les deficiències
detectades». Aquesta afirmació és
«falsa», segons el querellant, i
consideren que el decret va ser
«arbitrari». 

Un informe desfavorable dels
Bombers va detectar deficiències
el febrer del , les quals hau-
rien estat corregides pels promo-

tors, i  el  de juny n’haurien en-
tregat el projecte de compliment
de la normativa a l’Ajuntament,
perquè el trametés a la Direcció
General de Prevenció d’Incendis.

L’enviament s’hauria fet deu
setmanes després i denuncien a
més que els documents que
l’Ajuntament va enviar eren «il·le-
gibles» i que així ho recollia un
nou informe de Bombers. Poc
després es va emetre el Decret de
clausura. Els querellants hi veuen
voluntat de «perjudicar» l’empre-
sari. Els promotors van tornar a
presentar el projecte de seguretat
i l’Ajuntament va haver de revocar
finalment el Decret. Tot i això con-
sideren que van patir importants
«pèrdues econòmiques» que van
afectar la temporada turística del
. 

«Es van seguir criteris tècnics»
L’advocat de la defensa, Carles
Monguilod, demana que s’arxivi
la causa i diu que el govern va ser
«respectuós amb la legalitat» i que
«no es va donar el permís perquè
no es podia donar». En la seva de-
claració Mindan s’ha escudat en
el criteri dels tècnics, tant des del
servei de prevenció d’incendis de
la Generalitat com els informes ju-
rídics i els enginyers municipals,
segons ha explicat Monguilod. 

«El decret d’alcaldia s’ajustava i
no s’apartava ni un mil·límetre
dels tècnics, perquè no es podia
autoritzar l’obertura d’unes ins-
tal·lacions si no es tenien informes
tècnics favorables», ha concretat
l’advocat. Per tot plegat defensa
que la conducta «es va ajustar a
dret».

L’alcaldessa de
Roses declara com
a investigada en
una nova querella
per prevaricació
Un promotor porta de nou Mindan als jutjats i
hi implica l’exalcalde Pàramo i tècnics municipals 

Les càmeres
unipersonals són
un requisit per
poder utilitzar les
pistoles Taser

CARME VILÀ FIGUERES

■Una seixantena de persones van
autoinculpar-se ahir als Jutjats de
Figueres per la participació en el
referèndum de l' d'octubre. Es
tracta d'una acció convocada per
Òmnium Cultural i una mostra de
suport als condemnats per la sen-
tència del procés que ja s'ha portat
a terme a diferents jutjats de Ca-
talunya.

Segons van explicar els mem-

bres d'Òmnium, des dels jutjats
se'ls va informar que se'ls limita-
rien a  les autoinculpacions dià-
ries. La resta de persones que ahir
no van poder entrar es van ins-
criure en una llista per poder re-
alitzar el tràmit en els dies vinents. 

Entre els assistents hi havia ca-
res conegudes, com l'alcaldessa
de Figueres, Agnès Lladó, o l'exre-
gidora i diputada de la CUP Natà-
lia Sánchez. 

Les autoinculpacions arriben
als jutjats de Figueres

CUJEDA
Resaltado



Compartir a TwitterCompartir a Facebook

emporda.info » Comarca

Roses

Roses obre el termini de
bonificacions d'IBI per a famílies
monoparentals
Pot arribar fins al 60% del total del rebut i s'aplica en funció de la renda familiar

EMPORDA.INFO  05.11.2019 | 12:41

L'Ajuntament de Roses ha obert el termini per a la
presentació de sol·licituds de bonificació de l'IBI
per a famílies monoparentals amb 2 o més fills. La
bonificació, que pot arribar fins al 60% del total del
rebut, s'aplica en funció de la renda familiar i cal
disposar del carnet de Família Monoparental emès
per la Generalitat que reconeix la condició. Les
peticions es poden presentar fins al 30 de
novembre.

La partida destinada per l'Ajuntament a aquesta
línia de subvencions és de 25.000 euros. Poden
presentar la sol·licitud les persones titulars de famílies monoparentals empadronades a Roses amb
dos fills o més, o amb un fill o més si aquest té reconeguda una discapacitat igual o superior al 33% o
el titular estigui incapacitat per treballar.

Més informació

El projecte de L'Horta de Santa Clara manté viu l'esperit de les Clarisses a Fortià.

Una nova ordenança regularà els habitatges d'ús turístic al municipi de Roses.

Subvenció per a millorar les tecnologies de l'Ajuntament de Castelló.
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Una nova ordenança regularà els
habitatges d'ús turístic al municipi
de Roses
L'objectiu és garantir uns serveis de qualitat mínims i vetllar pel compliment de les
normatives

AIDA VILAR  04.11.2019 | 19:44

L'Ajuntament de Roses ha activat els efectius
necessaris per crear una nova ordenança que
reguli l'ús dels habitatges turístics. L'objectiu del
consistori és que aquests garanteixin uns serveis
de qualitat mínims, que siguin ajustats a la
normativa vigent en aquest àmbit i que els clients
tinguin a disposició seva qüestions bàsiques com
ara telèfons de contacte o un llistat amb les
normes de convivència municipals.

Aquesta nova comissió d'estudi que s'ocuparà de
redactar l'ordenança estarà formada per polítics,
tècnics i també es tindran en compte les opinions
del sector. Si s'aprova el text definitiu, l'ordenança estaria disponible per a principis de 2020, i en ple
vigor durant la propera temporada turística.

«Fins ara, les polítiques d'habitatge de l'Ajuntament de Roses s'havien centralitzat en legalitzar els
habitatges», explica el regidor de Promoció Econòmica de l'Ajuntament, Fèlix Llorens. Avui dia, el
consistori té uns 4.000 habitatges registrats, i el que cal fer a partir d'ara «és regular-los».

Una radiografia no acurada

Llorens explica que fer una radiografia dels pisos turístics al municipi és difícil. «De pisos turístics, n'hi
ha hagut sempre, però costa tenir-los comptabilitzats, ja que existeix una línia molt fina entra aquest
tipus d'habitatges i les segones residències que es lloguen quan els propietaris no hi són», diu.
Respecte a la seva localització, es té constància que n'hi ha sobretot a Santa Margarida i a les
urbanitzacions del municipi.

Per definició, els habitatges d'ús turístic són aquells que s'ofereixen pel seu propietari a tercers a canvi
d'un preu i per períodes de temps iguals o inferiors a 31 dies. La nova ordenança permetrà regular
aquest servei perquè facilitarà tota la informació referent a permisos exigits per realitzar l'activitat, així
com les condicions tècniques, de seguretat, d'ocupació o d'equipament, entre altres, de necessari
compliment per garantir un bon servei als clients.

Taxa per regularitzar-los

Des del passat 1 de novembre, la taxa que cal pagar per a les noves altes d'habitatges d'ús turístic és
de 449,13 euros. Es tracta de la taxa corresponent a l'obertura d'activitat innòcua, és a dir, aquelles que
no produeixen molèsties significatives ni cap afectació considerable al medi ambient, la seguretat de
les persones ni dels béns, com ara botigues de roba, sabateries, despatxos professionals, etc. Fins ara,
el consistori aplicava una taxa de 78,69 euros en concepte de tramitació per incentivar l'alta i regulació
d'aquest tipus d'activitat. «No és que hàgim augmentat el preu, sinó que abans fèiem un descompte
amb l'objectiu de fomentar la legalització dels habitatges», explica Llorens.

Més informació

Amb Grup Gestió Girona un bon assessorament pot suposar un gran estalvi.

Vilajuïga incorpora un agent cívic en el marc del programa de Garantia Juvenil.

Roses obre el termini de bonificacions d'IBI per a famílies monoparentals.
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Una nova ordenança regularà els
habitatges d'ús turístic al municipi
de Roses
L'objectiu és garantir uns serveis de qualitat mínims i vetllar pel compliment de les
normatives

AIDA VILAR  04.11.2019 | 19:44

L'Ajuntament de Roses ha activat els efectius
necessaris per crear una nova ordenança que
reguli l'ús dels habitatges turístics. L'objectiu del
consistori és que aquests garanteixin uns serveis
de qualitat mínims, que siguin ajustats a la
normativa vigent en aquest àmbit i que els clients
tinguin a disposició seva qüestions bàsiques com
ara telèfons de contacte o un llistat amb les
normes de convivència municipals.

Aquesta nova comissió d'estudi que s'ocuparà de
redactar l'ordenança estarà formada per polítics,
tècnics i també es tindran en compte les opinions
del sector. Si s'aprova el text definitiu, l'ordenança estaria disponible per a principis de 2020, i en ple
vigor durant la propera temporada turística.

«Fins ara, les polítiques d'habitatge de l'Ajuntament de Roses s'havien centralitzat en legalitzar els
habitatges», explica el regidor de Promoció Econòmica de l'Ajuntament, Fèlix Llorens. Avui dia, el
consistori té uns 4.000 habitatges registrats, i el que cal fer a partir d'ara «és regular-los».

Una radiografia no acurada

Llorens explica que fer una radiografia dels pisos turístics al municipi és difícil. «De pisos turístics, n'hi
ha hagut sempre, però costa tenir-los comptabilitzats, ja que existeix una línia molt fina entra aquest
tipus d'habitatges i les segones residències que es lloguen quan els propietaris no hi són», diu.
Respecte a la seva localització, es té constància que n'hi ha sobretot a Santa Margarida i a les
urbanitzacions del municipi.

Per definició, els habitatges d'ús turístic són aquells que s'ofereixen pel seu propietari a tercers a canvi
d'un preu i per períodes de temps iguals o inferiors a 31 dies. La nova ordenança permetrà regular
aquest servei perquè facilitarà tota la informació referent a permisos exigits per realitzar l'activitat, així
com les condicions tècniques, de seguretat, d'ocupació o d'equipament, entre altres, de necessari
compliment per garantir un bon servei als clients.

Taxa per regularitzar-los

Des del passat 1 de novembre, la taxa que cal pagar per a les noves altes d'habitatges d'ús turístic és
de 449,13 euros. Es tracta de la taxa corresponent a l'obertura d'activitat innòcua, és a dir, aquelles que
no produeixen molèsties significatives ni cap afectació considerable al medi ambient, la seguretat de
les persones ni dels béns, com ara botigues de roba, sabateries, despatxos professionals, etc. Fins ara,
el consistori aplicava una taxa de 78,69 euros en concepte de tramitació per incentivar l'alta i regulació
d'aquest tipus d'activitat. «No és que hàgim augmentat el preu, sinó que abans fèiem un descompte
amb l'objectiu de fomentar la legalització dels habitatges», explica Llorens.

Més informació

Amb Grup Gestió Girona un bon assessorament pot suposar un gran estalvi.

Vilajuïga incorpora un agent cívic en el marc del programa de Garantia Juvenil.
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El president de les confraries de
Catalunya vol un canvi de mentalitat
al sector pesquer
Antoni Abad defensa el pescador gironí com el més curós de la Mediterrània pel pla
de gestió del litoral que apliquen

Sònia Duñach  05.11.2019 | 11:12

Antoni Abad (Roses, 1963), president de la
Confraria de Roses, de la Federació de Pescadors
de Girona,  
i l'any 2017 va ser proclamat president del Comitè
Executiu de la Federació Nacional Catalana de
Confraries de Pescadors. Fill de família de
pescadors, té clar que el sector ha d'innovar i dotar
el producte d'un valor afegit.

Els pescadors es queixen sobre les dificultats
econòmiques del sector.

I jo pregunto: de qui és culpa?

Del preu del peix?Del combustible?

Jo soc pràctic, això no vol dir que tingui raó. Però crec que tenim un problema de saber-nos vendre.
Hem de mirar el mirall i deixar de buscar responsables a fora. No només ens hem de preocupar d'anar
a pescar, hem de tenir cura de saber vendre un producte de qualitat. Tenim una competència massiva
de productes de mil racons del món, i en canvi, no hem fet res per destacar el nostre.

I com s'ha de fer això?

Si som capaços d'arribar al consumidor, fent les coses ben fetes, agafant el peix avui, subhastant-lo
avui i menjant-lo avui, tindrem un producte amb un gran valor. Ens hem d'obrir al món i fer un canvi de
mentalitat, i ens hem d'envoltar de gent que sàpiga vendre el nostre producte. El món ha canviat i hem
de fer quelcom perquè no se'ns mengi.

Quina és la proposta?

Qualsevol empresa del món destina una part del seu pressupost a fer promoció del seu producte. Has
vist alguna confraria que faci promoció del seu producte? Per què no fem alguna marca del cap de
Creus, que puguem compartir totes les confraries d'aquí dalt?

També caldrà plantejar-se compartir llotges?

Sempre he sigut un defensor d'una concentració de llotges. Abans, a Roses, teníem una subhasta molt
atractiva per al peixater, amb una varietat molt gran de productes. El peixater aprofitava la tarda i sortia
carregat d'un gran ventall de peix. Ara hem perdut flota i crec que no tenim una subhasta tan atractiva
com abans, ens falta tenir una bona concentració de producte.

Dir-li a un pescador d'un lloc que vagi a la llotja d'un altre port és complicat, no?

No podem portar les barques de Llançà o del Port de la Selva a Roses. Però potser les subhastes sí
que s'han de concentrar. Si som reticents a concentrar-ho en una llotja, haurem de mirar de quina
manera podem realitzar la subhasta al mateix lloc i en temps real de manera que li puguem dir a un
majorista que a les llotges de l'Alt Empordà hi ha 4.500 quilos de pop, i no pas que n'hi ha 50 aquí i 20
allà.

Al mateix temps al mateix lloc, és possible?

Tot es ven per internet, però has de tenir una pantalla per acadascuna de les subhastes, i no és àgil. De
moment hem tingut reunions amb els informàtics de la subhasta de Llançà, per veure si som capaços
de gestionar-ho.

És conscient el sector pesquer de la crisi climàtica?

Si algú és conscient del canvi climàtic, és el pescador català. Hi ha espècies que abans no les
agafàvem. Per exemple, hem pescat grans quantitats de gamba blanca, típica de les costes del Nord
d'Àfrica. La gamba ha emigrat cap al nord, a les nostres costes, i s'hi ha trobat molt bé perquè ha
augmentat la temperatura del mar. Fins i tot ha arribat al golf de Lleó!

Prenen algun tipus de mesura?

Tenim un pla de gestió al litoral: caladors que no anem a pescar, altres que són intermitents, o el
seguiment dels escamarlans a través de la col·locació d'un xip. S'ha de dir que a Girona som els més
curosos de tota la Mediter rània. No trobaràs ningú que faci l'esforç que fa el pescador gironí. El
català també, però... «Girona més»!

És una iniciativa pròpia?

Sí. L'any que ve s'ha de fer una reducció del 10% de la flota, i nosaltres ja hem preparat un document
justificatiu, avalat per l'Institut de Ciències del Mar (CSIC), per explicar tota la gestió que estem fent,
per responsabilitat amb el medi.

Van de la mà de l'àmbit científic.

I d'ONGs també. M'agradaria que la mateixa opció que vaig tenir jo fa trenta anys d'escollir entre
estudiar o entrar en aquest món, la tingui el meu fill. O cuidem l'hortet o tindrem problemes.

Això és el que, des d'Europa, volen que es tingui present.

No cal que vingui un senyor de Brussel·les a dir-m'ho. La diferència entre un pescador i ell és la
titulació penjada a la paret. Però potser el pescador en sap més, per què és qui ho viu dia a dia. Si a
sobre el pescador li demostra que la seva gestió és bona, no ens ha d'aplicar cap 10%. Nosaltres hem
fet més d'un 17% de reducció sense que ningú ens ho digués.

Hi ha aspectes dels mètodes de pesca que no semblen massa sostenibles, com la pesca
d'arrossegament.

Fa 15 dies, en una visita dels científics, ens van ensenyar un vídeo de l'afectació en el sòl quan hi
passa l'arrossegament. Es veu com fa aixecar la pols, i després d'una hora el sediment es recol·loca.
El que ha fet és remoure la terra, de manera que tots els micronutrients s'alliberen a l'aigua i els peixos
n'obtenen aliment.

Així l'arrossegament és bo?
Cal ser curós als espais adjacents a les fosses, perquè el sediment pot caure dins i perdre tots
aquests micronutrients. Però sí, és bo. A més, de fa un temps ençà portem unes portes voladores, que
ni tan sols toquen a terra.

Hi ha bones iniciatives, com el projecte Sèpia.

I tant, l'experiència té un 10 i ja s'ha extrapolat a altres llocs.

Mariner s'és o es fa?

Qui ve per força, a la mínima que pot canviar d'ofici, marxa. O portes el salnitre a la vena, o no et
quedes.

Més informació

Amb Grup Gestió Girona un bon assessorament pot suposar un gran estalvi.

Álvarez de Toledo «visita» els acampats a la plaça Universitat: «Catalunya no serà independent».

L'atur puja en 14.644 persones a Catalunya a l'octubre i la xifra de desocupats se situa en 387.267.
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Antoni Abad (Roses, 1963), president de la
Confraria de Roses, de la Federació de Pescadors
de Girona,  
i l'any 2017 va ser proclamat president del Comitè
Executiu de la Federació Nacional Catalana de
Confraries de Pescadors. Fill de família de
pescadors, té clar que el sector ha d'innovar i dotar
el producte d'un valor afegit.

Els pescadors es queixen sobre les dificultats
econòmiques del sector.

I jo pregunto: de qui és culpa?

Del preu del peix?Del combustible?

Jo soc pràctic, això no vol dir que tingui raó. Però crec que tenim un problema de saber-nos vendre.
Hem de mirar el mirall i deixar de buscar responsables a fora. No només ens hem de preocupar d'anar
a pescar, hem de tenir cura de saber vendre un producte de qualitat. Tenim una competència massiva
de productes de mil racons del món, i en canvi, no hem fet res per destacar el nostre.

I com s'ha de fer això?

Si som capaços d'arribar al consumidor, fent les coses ben fetes, agafant el peix avui, subhastant-lo
avui i menjant-lo avui, tindrem un producte amb un gran valor. Ens hem d'obrir al món i fer un canvi de
mentalitat, i ens hem d'envoltar de gent que sàpiga vendre el nostre producte. El món ha canviat i hem
de fer quelcom perquè no se'ns mengi.

Quina és la proposta?

Qualsevol empresa del món destina una part del seu pressupost a fer promoció del seu producte. Has
vist alguna confraria que faci promoció del seu producte? Per què no fem alguna marca del cap de
Creus, que puguem compartir totes les confraries d'aquí dalt?

També caldrà plantejar-se compartir llotges?
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manera podem realitzar la subhasta al mateix lloc i en temps real de manera que li puguem dir a un
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allà.
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Tot es ven per internet, però has de tenir una pantalla per acadascuna de les subhastes, i no és àgil. De
moment hem tingut reunions amb els informàtics de la subhasta de Llançà, per veure si som capaços
de gestionar-ho.
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Si algú és conscient del canvi climàtic, és el pescador català. Hi ha espècies que abans no les
agafàvem. Per exemple, hem pescat grans quantitats de gamba blanca, típica de les costes del Nord
d'Àfrica. La gamba ha emigrat cap al nord, a les nostres costes, i s'hi ha trobat molt bé perquè ha
augmentat la temperatura del mar. Fins i tot ha arribat al golf de Lleó!

Prenen algun tipus de mesura?

Tenim un pla de gestió al litoral: caladors que no anem a pescar, altres que són intermitents, o el
seguiment dels escamarlans a través de la col·locació d'un xip. S'ha de dir que a Girona som els més
curosos de tota la Mediter rània. No trobaràs ningú que faci l'esforç que fa el pescador gironí. El
català també, però... «Girona més»!

És una iniciativa pròpia?

Sí. L'any que ve s'ha de fer una reducció del 10% de la flota, i nosaltres ja hem preparat un document
justificatiu, avalat per l'Institut de Ciències del Mar (CSIC), per explicar tota la gestió que estem fent,
per responsabilitat amb el medi.

Van de la mà de l'àmbit científic.

I d'ONGs també. M'agradaria que la mateixa opció que vaig tenir jo fa trenta anys d'escollir entre
estudiar o entrar en aquest món, la tingui el meu fill. O cuidem l'hortet o tindrem problemes.

Això és el que, des d'Europa, volen que es tingui present.

No cal que vingui un senyor de Brussel·les a dir-m'ho. La diferència entre un pescador i ell és la
titulació penjada a la paret. Però potser el pescador en sap més, per què és qui ho viu dia a dia. Si a
sobre el pescador li demostra que la seva gestió és bona, no ens ha d'aplicar cap 10%. Nosaltres hem
fet més d'un 17% de reducció sense que ningú ens ho digués.

Hi ha aspectes dels mètodes de pesca que no semblen massa sostenibles, com la pesca
d'arrossegament.

Fa 15 dies, en una visita dels científics, ens van ensenyar un vídeo de l'afectació en el sòl quan hi
passa l'arrossegament. Es veu com fa aixecar la pols, i després d'una hora el sediment es recol·loca.
El que ha fet és remoure la terra, de manera que tots els micronutrients s'alliberen a l'aigua i els peixos
n'obtenen aliment.

Així l'arrossegament és bo?
Cal ser curós als espais adjacents a les fosses, perquè el sediment pot caure dins i perdre tots
aquests micronutrients. Però sí, és bo. A més, de fa un temps ençà portem unes portes voladores, que
ni tan sols toquen a terra.

Hi ha bones iniciatives, com el projecte Sèpia.

I tant, l'experiència té un 10 i ja s'ha extrapolat a altres llocs.

Mariner s'és o es fa?

Qui ve per força, a la mínima que pot canviar d'ofici, marxa. O portes el salnitre a la vena, o no et
quedes.

Més informació
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L’Alt Empordà serà aquest
cap de setmana el
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Les activitats culturals han estat impulsades pel Patronat de Turisme

Costa Brava Girona de la Diputació de Girona

Sovint, traçar la línia entre el que és i el que no és cultura és complicat. La

tercera de les accepcions del diccionari de l’Institut d’Estudis Catalans la

defineix com un ‘conjunt dels símbols, valors, normes, models

d’organització, coneixements, objectes, etc., que constitueixen la tradició, el

patrimoni, la forma de vida, d’una societat o d’un poble’, i precisament és

això el que la quarta campanya Som Cultura impulsada pel Patronat de

Turisme Costa Brava Girona de la Diputació de Girona pretén impulsar.

Quarantasis propostes durant el mes de novembre pensades per

descobrir el patrimoni de la província. Igual que en les darreres edicions, les

activitats estan estructurades geogràficament i aquest cap de setmana el

protagonisme l’agafa la nostra comarca.

RUTES LITERÀRIES.  L’Alt Empordà ha estat, és i probablement

continuarà sent font d’inspiració per artistes, escriptors i poetes. Les rutes

literàries són un recorregut a través de diversos punts i localitzacions

rellevants en les vides de mestres de l’escriptura, que serveixen per fer un

repàs a la seva vida i obra. Per aquest motiu, s’han preparat recorreguts

que inclouran autors destacats com Víctor Català, Ramon Muntaner o

Walter Benjamin. A més a més, en algunes d’aquestes activitats hi haurà la

participació d’actors com Marc Martínez, Estel Soler o Ernest Villegas, que

faran una lectura teatralitzada dels textos que conformen la ruta. Una

proposta ideal per conèixer més a fons les intimitats d’aquests genis de

l’escriptura, mentre es trepitgen escenaris emblemàtics com per exemple

el memorial Passatges de Portbou, dedicat a Walter Benjamin.

JOCS DE MISTERI. Una altra de les propostes per descobrir el territori que

presenta aquesta edició del Som Cultura és una activitat que barreja el joc

dins d’una fortalesa. En aquesta ocasió, l’escenari on es desenvoluparà

l’activitat serà el búnquer del castell de la Trinitat de Roses. Amb el nom

d’Escape Bunker Roses, els participants tindran 40 minuts per poder sortir

del búnquer. Una activitat que mescla l’escapisme, l’enginy, la destresa i la

cooperació entre els participants per poder assolir l’objectiu.

REPROGRAMACIÓ D’ACTIVITATS. L’organització ha decidit repetir

algunes propostes d’altres anys. Entre totes elles en destaca la que se

celebra en diferents espais de Figueres, on es descobreix la infantesa de

Salvador Dalí, a través d’una visita guiada organitzada conjuntament pel

TeatreMuseu Dalí, Museu del Joguet de Catalunya i Museu de l’Empordà.

Després de la visita als tres museus, i com a novetat d’aquest any, es farà

un tast de tres vins oferts per la Ruta del Vi Denominació d’Origen Empordà

i el Consell Regulador de la DO.
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ETIQUETES Alt Empordà cul tura El Tema

 

El Tema

L’Alt Empordà serà aquest
cap de setmana el
protagonista del Som
Cultura



Les activitats culturals han estat impulsades pel Patronat de Turisme

Costa Brava Girona de la Diputació de Girona

Sovint, traçar la línia entre el que és i el que no és cultura és complicat. La

tercera de les accepcions del diccionari de l’Institut d’Estudis Catalans la

defineix com un ‘conjunt dels símbols, valors, normes, models

d’organització, coneixements, objectes, etc., que constitueixen la tradició, el

patrimoni, la forma de vida, d’una societat o d’un poble’, i precisament és

això el que la quarta campanya Som Cultura impulsada pel Patronat de

Turisme Costa Brava Girona de la Diputació de Girona pretén impulsar.

Quarantasis propostes durant el mes de novembre pensades per

descobrir el patrimoni de la província. Igual que en les darreres edicions, les

activitats estan estructurades geogràficament i aquest cap de setmana el

protagonisme l’agafa la nostra comarca.

RUTES LITERÀRIES.  L’Alt Empordà ha estat, és i probablement

continuarà sent font d’inspiració per artistes, escriptors i poetes. Les rutes

literàries són un recorregut a través de diversos punts i localitzacions

rellevants en les vides de mestres de l’escriptura, que serveixen per fer un

repàs a la seva vida i obra. Per aquest motiu, s’han preparat recorreguts

que inclouran autors destacats com Víctor Català, Ramon Muntaner o

Walter Benjamin. A més a més, en algunes d’aquestes activitats hi haurà la

participació d’actors com Marc Martínez, Estel Soler o Ernest Villegas, que

faran una lectura teatralitzada dels textos que conformen la ruta. Una

proposta ideal per conèixer més a fons les intimitats d’aquests genis de

l’escriptura, mentre es trepitgen escenaris emblemàtics com per exemple

el memorial Passatges de Portbou, dedicat a Walter Benjamin.

JOCS DE MISTERI. Una altra de les propostes per descobrir el territori que

presenta aquesta edició del Som Cultura és una activitat que barreja el joc

dins d’una fortalesa. En aquesta ocasió, l’escenari on es desenvoluparà

l’activitat serà el búnquer del castell de la Trinitat de Roses. Amb el nom

d’Escape Bunker Roses, els participants tindran 40 minuts per poder sortir

del búnquer. Una activitat que mescla l’escapisme, l’enginy, la destresa i la

cooperació entre els participants per poder assolir l’objectiu.

REPROGRAMACIÓ D’ACTIVITATS. L’organització ha decidit repetir

algunes propostes d’altres anys. Entre totes elles en destaca la que se

celebra en diferents espais de Figueres, on es descobreix la infantesa de

Salvador Dalí, a través d’una visita guiada organitzada conjuntament pel

TeatreMuseu Dalí, Museu del Joguet de Catalunya i Museu de l’Empordà.

Després de la visita als tres museus, i com a novetat d’aquest any, es farà

un tast de tres vins oferts per la Ruta del Vi Denominació d’Origen Empordà

i el Consell Regulador de la DO.
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ETIQUETES Alt Empordà Ports roses

 

Alt Empordà

Roses tanca la temporada
amb 2.535 passatgers



El perfil dels passatgers ha estat majoritàriament de britànics (70%),

nordamericans (18%), un 4% alemanys i un 3% canadencs

El port de Roses ha tancat la temporada creuerística amb un total de 2.535

passatgers, 5 escales i la visita de 5 companyies. El perfil dels passatgers

ha estat majoritàriament de britànics (70%), nordamericans (18%), un 4%

alemanys i un 3% canadencs. La resta corresponien a australians,

irlandesos i altres nacionalitats.

Pel que fa a les excursions més sol·licitades, els turistes han optat per

Roses, Banyoles i Besalú, Girona i Figueres. També han llogat bicis

elèctriques per fer alguna via verda pròxima a Roses.

De la temporada ha destacat l’estrena de la línia de creuers nordamericana

de luxe Crystal Cruises, amb l’escala del Crystal Espirit. Roses ha rebut

quatre companyies de creuers de luxe i una de classe estàndard.
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ETIQUETES Alt Empordà roses seguretat

 

Alt Empordà

Totes les urbanitzacions
de Roses tindran un
patrullatge diari



«Aquest és un ferm compromís amb els veïns i les veïnes que

resideixen a les urbanitzacions», assegura el regidor de Seguretat

Ciutadana, Joan Plana

L’Àrea de Seguretat Ciutadana de l’Ajuntament de Roses ha aprovat una

instrucció interna que fixa la realització de patrullatges de reconeixement

diaris a totes les urbanitzacions del municipi. Així es garanteix la presència i

la vigilància continuades a tots els sectors residencials (inclosos el Mas

Fumats, Mas Mates, Mas Boscà, La Garriga, Mas Oliva, Els Grecs,

Puigrom, Canyelles i Santa Margarida), amb un mínim d’un patrullatge cada

24 hores. Segons fonts municipals, l’objectiu és donar un servei de qualitat,

efectiu i preventiu, amb una relació que apropi el servei policial a les

persones i faciliti la seva assistència. «Aquest és un ferm compromís amb

els veïns i les veïnes que resideixen a les urbanitzacions», assegura el

regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana.
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ETIQUETES Alt Empordà Participació Ciutadana roses

 

Alt Empordà

Roses tria els projectes
que després podrà votar



Van triar 20 de les 55 propostes presentades en fases anteriors, que

seran les que finalment se sotmetran a votació popular

Diversos rosincs van participar dimarts en el fòrum ciutadà de priorització

dels pressupostos participatius 20192020, que tenen una partida de

300.000 euros. Van triar 20 de les 55 propostes presentades en fases

anteriors, que seran les que finalment se sotmetran a votació popular. Les

votacions es podran fer entre el 3 i el 18 de desembre de manera

telemàtica, a través del web http://tudecideixesroses.cat.
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ETIQUETES Alt Empordà Participació Ciutadana roses

 

Alt Empordà

Roses tria els projectes
que després podrà votar



Van triar 20 de les 55 propostes presentades en fases anteriors, que

seran les que finalment se sotmetran a votació popular

Diversos rosincs van participar dimarts en el fòrum ciutadà de priorització

dels pressupostos participatius 20192020, que tenen una partida de

300.000 euros. Van triar 20 de les 55 propostes presentades en fases

anteriors, que seran les que finalment se sotmetran a votació popular. Les

votacions es podran fer entre el 3 i el 18 de desembre de manera

telemàtica, a través del web http://tudecideixesroses.cat.
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ETIQUETES cul tura Festivalet música roses

 

Cultura

Tot a punt per la quarta
edició del Festivalet de
Roses



Les actuacions es faran a la platja de la badia de Roses durant el

migdia en un escenari situat a l’altura de l’Oficina de Turisme, i una

nova actuació com a preludi a la posta de sol en un segon escenari

situat a la platja de la Perola

Gastronomia, platja, Instagram, concursos, pintura i música, molta música.

Aquests són els ingredients d’una nova edició d’El Festivalet que se celebra

a Roses el proper cap de setmana. Una festa que portarà un cartell artístic

format per Roger Mas, Cala Vento, Marion Harper, Marcel Lázara + Júlia

Arrey i Carla.

Les actuacions es faran a la platja de la badia de Roses durant el migdia en

un escenari situat a l’altura de l’Oficina de Turisme, i una nova actuació com

a preludi a la posta de sol en un segon escenari situat a la platja de la

Perola. Tant divendres com dissabte, a part de gaudir de la música, els

assistents podran degustar el PicaTasta, uns tastets gastronòmics a la

platja de les Botxes (d’11.30 a 14 h) de vuit restauradors i vinaters locals, i

el Menú del Festivalet, en el qual participaran dotze de restaurants amb

menús específics que van dels 14 als 37 euros.
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Més notícies


PortadaRosesFesta MajorAlt EmpordàGironaCarnavalOpinióContacta

Roses obre el termini de bonificacions de
l’IBI per a famílies monoparentals
 05/11/2019

Bonificacions a les que es poden acollir famílies monoparentals amb 2 o més fills

L’Ajuntament ha obert el termini per a la presentació de sol·licituds de bonificació
de l’IBI per a famílies monoparentals amb 2 o més fills. La bonificació, que pot
arribar fins al 60% del total del rebut, s’aplica en funció de la renda familiar i cal
disposar del carnet de Família Monoparental emès per la Generalitat que reconeix la
condició. Les peticions es poden presentar fins al 30 de novembre.

La partida destinada per l’Ajuntament a aquesta línia de subvencions és de 25.000 €.
Poden presentar la sol·licitud les persones titulars de famílies monoparentals
empadronades a Roses amb dos fills o més, o amb un fill o més si aquest té
reconeguda una discapacitat igual o superior al 33% o el titular estigui incapacitat
per treballar.

Podeu consultar els requisits i característiques d’aquests ajuts clicant AQUÍ.

Tags: A Roses, Ajuntament de Roses, Ajuts econòmics, Alt Empordà, Badia de Roses, Bonficiació,
Bonificacions, Cap de Creus, Catalunya, Costa Brava, Empordà, Famílies monoparentals, Fins al 60%,
Girona, IBI, Impost de Bens Immobles, Roses, Vila de Roses
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